

## Dagsorden til VUR-møde d. 7. februar 2023 kl. 16.30

<b>Formand:</b>	Marcus Frøjk Melau
<b>Næstformand:</b>	Laura Pedersen
<b>Medlemmer:</b>	Anders Graversen, Emil Kjærgaard Haagensen, Emil Mulvad Sørensen,, Kristian Poulsen, Kristine Højtorp Andersen, Laura Pedersen, Marcus Frøjk Melau, Marcus Malmkvist, Noah Vester Hansen, Sofus Hammershøj, Svend Stein Olsen, Theodor Hansen Aksel Stein Olsen (Suppleant, LAU), Ida Mouritzen (Suppleant, VG), Kristian Poulsen (2. suppleant), Lærke Porsgaard Jørgensen (3. suppleant), Theis Andersen (1. suppleant)
<b>Ungdomsskole medarbejder:</b>	Kenneth Agernem
<b>Gæster:</b>	
<b>Afbud:</b>	Anders Graversen, Marcus Malmkvist, Theis Andersen, Kenneth Agernem, Ida Mouritzen, Laura Pedersen, Kristine Højtorp Andersen.
<b>Fraværende:</b>	Svend Stein Olsen, Aksel Stein Olden, Lærke Porsgaard Jørgensen.
<b>Referent:</b>	Emil Kjærgaard Haagensen
<b>Mødested:</b>	Viborg Ungdomsskole, Reberbanen 13, mødelokale 15

### 1. Formalia (17.00-17.05)

- a. Valg af dirigent  
Marcus Melau er valgt
- b. Godkendelse af referat fra sidste møde d. 3. januar  
Referatet er godkendt
- c. Godkendelse af dagsorden  
Referatet er godkendt, men punkt 7 rykkes til næste møde.

### 2. Nyt fra formandskabet (17.05-17.15)

- Evalueringsmødet m. Business Viborg d. 9. januar  
Evaluering af Iværksætterprojektet. Begge parter synes, det var en succes, men man ønskede flere deltagere.  
Snak om lærlingenetværk i Viborg.



Snak om samarbejde ift. studenterhuset - netværk for ambitiøse unge. Marcus fortsætter dialog m. Business Viborg.

- Temadrøftelse hos Kultur- og Fritidsudvalget d. 23. januar  
Marcus deltog. Udvalget ønsker input til kulturbegivenheder for unge i Viborg, f.eks. "Viborg største dimissionsfest", og studenterhuset.
- Mødet m. Kultur & Udvikling d. 25. januar  
Undersøgelse af at kunne gentage "Viborgs største dimissionsfest". Det kommer til at blive gentaget, men det vil starte senere på dagen pga. få deltagere til starten af festen. Studenterhuset kommer til at ligge på Vesterbrogade 10. Vesterbrogade Pub (gl. Sankt Hans) ligger i nr. 12, og der er snak om et samarbejde.  
Huset vil være klart til studiestart 2024. Der er afsat penge til renovering.
- Invitation til netværksmøde hos Paletten d. 23. februar.  
Marcus har ikke modtaget information, da invitationen blev tilbagetrukket.
- Renovering af VURs depotrum  
Der er mulighed for at få afsat penge til renovering af depotummet på Ungdomsskolen. Punktet tages på et kommende møde hvor rådet kan få set rummet og få et omtrentligt beløb at gå ud fra.
- Drøftelse om Unge-klimaråd  
Rådet er bekymrede for, om et separat Ungeklimaråd uden for VUR vil udvande begge råd, så der vil være for få medlemmer i begge råd.  
Rådet har diskuteret mulighederne for at lave et klimaråd/udvalg under VUR, hvilket rådet føler vil styrke begge parter.  
De nærmere omstændigheder omkring medlemmerne og valgprocessen til rådet/udvalget skal undersøges nærmere.

### 3. Nyt fra sekretariatet (17.15-17.20)

Kenneth er syg.

#### **Der er blevet efterlyst en oversigt over tilskud:**

112000 kr i årligt tilskud

60000 kr går til løn til sekretariatet

De resterende 52000:

8000 kr forplejning til møder

Generalforsamling, NAU-kontingent, hjemmeside osv.

31000 kr til egne projekter og ansøgere.

Undersøge mulighederne for at få tildelt flere penge fra politisk side.

### 4. Nyt fra arbejdsgrupper og repræsentantskaber (17.20-17.30)

- Nyt fra NAU
  - Internationalt udvalg (Seminar i Finland)  
Mulighed for tur til Finland gennem DUF. Ansøgning kræves. Begrænset antal pladser.
- EP24-projekt



Udvalget har holdt møde siden sidst. Et omtrentligt budget er lavet, og ansøgningen til Tuborgfondet er sendt.

Stine Bosse kan ikke deltage alligevel, men muligvis kan Lars Barfoed deltage i stedet.

- Bestyrelsesmøde i Viborg Ungdomsskole  
Besparelser på skoleområdet påvirker også ungdomsskolen.  
Marcus foreslog snak om unges trivsel sammen med bestyrelsen.  
Mulig dialog omkring en grøn 10. klasse.

#### **5. Nedsættelse af kommunikationsudvalg (17.30-17.40)**

- Vi skal have nedsat et kommunikationsudvalg jf. beslutningen på sidste VUR-møde.  
Der er blevet nedsat udvalg:  
Tovholder: Theodor  
Emil Haagensen  
Emil Mulvad  
Marcus  
Sofus

#### **6. Nedsættelse af arbejdsgruppe til første udgivelse (17.40-17.50)**

- Vi skal have nedsat en arbejdsgruppe til årets første udgivelse af "Ungdommens perspektiv på Viborg Kommune" med fokus på unges trivsel.  
P.t. er Marcus med i udvalget. De andre rådsmedlemmer kontaktes.

#### **7. Alkoholpolitik (17.50-18.15)**

- Der er tidligere udtrykt et ønske om at få udarbejdet nogle retningslinjer vedr. alkohol til VURs egne arrangementer samt de arrangementer vi støtter. Kenneth har undersøgt mulighederne på ungdomsskolen og vil indlede punktet med dette.  
Genoptages på næste møde.

#### **8. Sjómaq-arrangement i Viborg (18.15-18.25)**

Marcus har tidligere deltaget i en aktivitet på Færøerne gennem Dansk Ungdoms Fællesråds projekt, Sjómaq. I den forbindelse er der opstået en mulighed for at lave et arrangement i Viborg (en debat, workshop eller lign.) sammen med DUF. Vi skal beslutte om vi ønsker at gå videre med det.

Marcus kontakter projektlederen og undersøger de nærmere muligheder.

#### **9. Evt. (18.25-18.30)**

Undersøgelse for at holde nogle af de fremtidige møder andre steder end ungdomsskolen.  
Sofus undersøger ang. Asmildkloster Landbrugsskole.

**Herefter er der tid til arbejde i arbejdsgrupper samt portrætfotografering.**

**Evt. opsamling på arbejdsgrupperne 19.15.**